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Det Norske Diakonforbund har mottatt høringsbrev og takker for anledning til å avgi høringssvar til 
saken. Nedenfor er anført våre synspunkter. 

 
Hovedsynspunkter 
 
Det Norske Diakonforbund kan ikke se at det er behov for en så omfattende justering av 
hovedgudstjenesten og alminnelige bestemmelser som høringen foreslår.  
 
Vi ser og deler det høringsdokumentet nevner i innledningen om å finne en balanse mellom på den 
ene side valgfrihet og variasjon og på den andre side fasthet og gjenkjennelighet. Vi synes imidlertid 
at det foreliggende forslag låser mer enn nødvendig. 
 
Vi vil ellers generelt anføre at vi gjerne ser at det kan nevnes en oppfordring til at vigslet diakon eller 
kateket knyttes til de punktene hvor det er anført at ML/L eller L/ML leder.  
   
 

Høringstema 1 
Det Norske Diakonforbund vil kommentere: 

- Flere er medvirkende i gudstjenestene.  
- Involvering har fungert noen steder. Dette har generert mer behov for tilrettelegging for 

frivillige.  
- Utfordring å finne/avklare kateketens og diakonens rolle i gudstjenesten.  
- «Modernisert» språk bidrar til bedre gjenkjennelse og bedre inkludering. 

 
Høringstema 2  
Det Norske Diakonforbund vil kommentere: 

- Godkjenning av lokal grunnordning bør fortsatt tilligge biskopen. 
- Det bør kunne delegeres prost å godkjenne lokale varianter. 

- Prester og andre kirkelig tilsatte må gis tillit i forhold til å bruke/forholde seg til den ordning 
som er godkjent. 

 
Høringstema 3 
Det Norske Diakonforbund vil kommentere: 

- Vi støtter forslagets intensjon om at innledningsdelen ikke bør bli for lang. 
- Vi mener den foreslåtte presiseringen i 3a er overflødig. 
- Vi finner at det som er anført i 3b og 3d er nyttige presiseringer. 
- Vi går imot forslaget om å gjøre det obligatorisk å stå under inngangssalmen, 3c.  
- Vi mener det bør være valgfrihet om en benytter samlingsbønn eller dagens bønn, 3e og 3i. 
- Den valgte bønn bør kunne fremsies av medliturg.  
- Vi finner ikke behov for å gjøre endringer i bønnenes ordlyd, s19. 
- Vi støtter forslaget til ny innledning til syndsbekjennelser,3f. 
- Vi støtter at en hovedsakelig bruker en av de fire formuleringene som er utformet,3f, samt at 

en det må være rom for å kunne bruke lokalt utformede i enkelte gudstjenester.  
- Vi støtter at Kyrie blir et obligatorisk ledd,3g. 
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Høringstema 4 
Det Norske Diakonforbund vil kommentere: 

- Vi går imot at den valgfrie muligheten for menighetssvaret «Gud være lovet» etter 
tekstlesningene tas bort. 4a. 

- Vi mener det bør være valgfritt med hallelujaomkved eller salme i forbindelse med 
evangelielesningen.4c 

- Vi mener at forbønnen kan opprettholdes som en egen hoveddel i gudstjenesten, og at 
endring med hensyn til dette ikke er nødvendig. 4i.  

- Vi støtter endringen når det gjelder bønnevandring, men finner at det bør kunne være 
åpning for lokale justeringer.  

- Vi ser ikke behov for at det tas inn en femte formulert forbønn.  

 
Høringstema 5 
Det Norske Diakonforbund vil kommentere: 

- Offertoriebønnen bes av diakon når denne deltar i gudstjenesten. 
- Diakon deltar videre som ML under nattverdliturgien.  
- De ulike utdelingsformene bør fremstå som likeverdige. Det bør være rom for å velge å bruke 

enten felles knefall hvor man venter til fredsønsket er sagt eller kontinuerlig med knefall eller 
primært stående med intinksjon.5a.  

- Vi støtter at det ikke gjøres endring i formuleringen av sanctus.5b.  
- Vi støtter at en kan velge mellom «kropp» og «legeme». Må da brukes konsekvent. 

Fortrinnsvis samme ordbruk som i bibeloversettelsen. 
- Vi støtter at en tar i bruk ordet «beger» i stedet for «kalk». 
- Vi mener at muligheten for to alternative plasseringer av takkofferet kan opprettholdes, også 

i gudstjenester med nattverd. Plasseringen av ofring i gudstjenester uten nattverd vil da ikke 
trenge å formuleres som et unntak fra vanlig praksis.5c. 

 
Høringstema 6 
Det Norske Diakonforbund vil kommentere: 

- Vi ser generelt sett ikke behov for endringer i nattverdbønnene.  
- Vi støtter ikke forslaget til endring i nattverdbønn E.  
- Vi støtter at de to nye nattverdbønnene F og G tas inn.  

 
Høringstema 7 
Det Norske Diakonforbund vil kommentere: 

- Vi går imot forslaget om å gjøre det obligatorisk å stå under utgangssalmen. Valgmulighet her 
er viktig av hensyn til ulike kirkelige kontekster, og bidrar også til rom for variasjon.  

- Vi vil påpeke at det diakonale oppdraget ved utsendelsen gjerne kan forsterkes ved at det i 
en fotnote til at L/ML leder/initierer kan nevnes at det i gudstjenester hvor diakon medvirker 
kan denne lede utsendelsen. 

- Vi synes de tre skriftordene som tas inn fra veiledningen gjerne kan brukes som 
utsendelsesord. 
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